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Protokół 
z LVIII sesji Rady Gminy Pępowo 

w dniu 27 lutego 2024 r. 
 

Obradom przewodniczył Zenon Rogala – Przewodniczący Rady Gminy Pępowo. Sesja 
rozpoczęła się o godzinie 13.09 i trwała do godziny 14.35. Miejsce sesji – Gminny Ośrodek 
Kultury, Sportu i Aktywności Lokalnej w Pępowie. 

W sesji uczestniczyło 13 radnych, tj. 86,67% ustawowego składu Rady, który stanowi 
15 radnych. Nieobecni byli radni: Stefan Miedziński i Wojciech Witczak. Lista obecności 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 W obradach uczestniczyli również: Grzegorz Matuszak – Wójt Gminy Pępowo, 
Grzegorz Wabiński – zastępca wójta, Kinga Klozińska-Antczak – skarbnik gminy, Katarzyna 
Kmiecik-Rosa – sekretarz gminy, Józef Grobelny – kierownik Wydziału Służb Technicznych, 
asp. szt. Błażej Horała – kierownik Posterunku Policji w Krobi, Aleksandra Pazoła – pomoc 
administracyjna oraz Jagoda Kowalewska – inspektor ds. obsługi rady gminy i samorządów 
mieszkańców. 
 
 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności i stwierdzenie kworum. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Składanie i rozpatrywanie wniosków o zmianę porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z LVII sesji Rady Gminy Pępowo. 
6. Informacja o złożonych interpelacjach i zapytaniach radnych oraz treści udzielonych na 

nie odpowiedzi. 
7. Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu oraz 

informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu 
gostyńskiego za 2023 rok. 

8. Informacja o pracy wójta w okresie międzysesyjnym. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie gminy Pępowo, 

b) zmiany uchwały nr LIV/394/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 26 października 
2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

c) zmiany uchwały nr LIV/395/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 26 października 
2023 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu, 

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2025 r., 
e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033, 
f) zmian w uchwale budżetowej na rok 2024. 

10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zamknięcie sesji. 
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W punkcie 1 – otwarcia sesji dokonał przewodniczący Rady Zenon Rogala, który 
powitał radnych oraz przedstawicieli Urzędu Gminy Pępowo. 
 
 W punkcie 2 – przewodniczący poprosił radnych o uruchomienie terminali do 
głosowania oraz o zalogowanie się do systemu. Stwierdził, że w obradach uczestniczy 
13 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 
prawomocne uchwały. 
 
 W punkcie 3 – przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
 

W punkcie 4 – nie zgłoszono wniosków o zmianę porządku obrad. 
 

W punkcie 5 – przewodniczący poinformował, że protokół z LVII sesji Rady Gminy 
Pępowo był do wglądu w Biurze Rady, gdzie każdy mógł się z nim zapoznać, 
a ponadto radni otrzymali go w wersji elektronicznej. W związku z tym zaproponował 
przegłosowanie go bez odczytywania. Uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Protokół z LVII sesji Rady Gminy Pępowo przyjęto jednomyślnie – 13 głosami „za”. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 

 
 W punkcie 6 – przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym do Biura 
Rady nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania radnych. Nie wpłynęły też żadne 
odpowiedzi na wcześniej złożone interpelacje. 
 
 W punkcie 7 – Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji 
w Gostyniu oraz informację o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu 
gostyńskiego za 2023 rok przedstawił asp. sztab. Błażej Horała, kierownik Posterunku Policji 
w Krobi. Jak informował, zmniejszyła się ilość zdarzeń drogowych na terenie gminy Pępowo, 
a przestępczość utrzymuje się na niskim poziomie, co jest powodem do zadowolenia. Dodał, 
że większość przestępstw popełniana jest obecnie w internecie. Stwierdził, że Pępowo jest 
bezpieczną gminą. W imieniu Komendanta Powiatowego Policji oraz własnym podziękował za 
dotychczasową współpracę i zachęcił do kontaktu w razie pojawienia się jakichkolwiek 
problemów. 
- Przewodniczący – życzył asp. sztab. Błażejowi Horale i pracownikom, aby służba przebiegała 
spokojnie, bez żadnych zdarzeń – tak byłoby najlepiej dla Policji i dla mieszkańców. 
- Asp. sztab. Błażej Horała – podziękował za życzenia, po czym skonstatował, że zdarzenia są 
nieuniknione, jednak życzyłby sobie, żeby sytuacja jak najdłużej utrzymywała się na obecnym 
poziomie. 

 
W punkcie 8 – wójt przedstawił informację na temat swojej pracy w okresie 

międzysesyjnym – informacja w załączniku do niniejszego protokołu. Informację przyjęto. 
 

W punkcie 9 – rozpatrzono i podjęto uchwały w spawie: 

a) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pępowo – projekt uchwały omówiła Aleksandra 
Pazoła. Jak przypomniała, do zadań własnych gminy należy zapobieganie bezdomności 
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zwierząt i zapewnienie opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywanie. Wypełniając ten 
ustawowy obowiązek, Rada Gminy corocznie, w terminie do 31 marca, uchwala Program 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Projekt tego 
programu został wcześniej przesłany do zaopiniowania do Powiatowego Lekarza Weterynarii, 
do Gostyńskiego Stowarzyszenia Przyjaciół Zwierząt „Noe”, a także do kół łowieckich 
działających na obszarze gminy Pępowo. Nadmieniła, że program zawiera wszystkie 
przewidziane w ustawie o ochronie zwierząt elementy: zapewnienie bezdomnym zwierzętom 
miejsca w schronisku dla zwierząt, co gmina Pępowo realizuje na podstawie porozumienia 
zawartego z gminą Jarocin i gminą Rawicz (schroniska w Radlinie i w Rawiczu); zapewnienie 
opieki nad wolno żyjącymi kotami; odławianie bezdomnych zwierząt, które następuje na 
podstawie umowy zawartej z lek. wet. Eweliną Marecką; obligatoryjną sterylizację i kastrację 
zwierząt, poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt, usypianie ślepych miotów (te 
zadania realizuje schronisko). Program wskazuje także gospodarstwo rolne w celu zapewnienia 
miejsca dla zwierząt gospodarskich i jest to Rolniczy Kombinat Spółdzielczy Skoraszewice 
z siedzibą w Krzyżankach. Program zapewnia ponadto całodobową opiekę weterynaryjną 
w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem zwierząt na podstawie umowy zawartej  
z gabinetem weterynaryjnym pani Eweliny Mareckiej w Pępowie. Środki zabezpieczone 
w tegorocznym budżecie na realizację programu wynoszą 62.900,00 zł. W odpowiedzi na 
prośbę o zaopiniowanie projektu otrzymano trzy opinie; jedynie Gostyńskie Stowarzyszenie 
Przyjaciół Zwierząt „Noe” zgłosiło zastrzeżenia do treści projektu programu: stwierdzono, że 
§ 2. Opieka nad kotami wolno żyjącymi zawiera nieskonkretyzowane treści, natomiast 
dokarmianie powinno odbywać się całorocznie, a nie tylko w trudnych warunkach 
atmosferycznych. Po rozpatrzeniu uwag ww. stowarzyszenia postanowiono uwzględnić opinię 
w części dotyczącej dokarmiania i wykreślić „trudne warunki atmosferyczne”. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LVIII/424/2024 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Pępowo – imienny wykaz głosowań 
radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

b) zmiany uchwały nr LIV/394/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 26 października 
2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt 
uchwały omówił wójt. Wyjaśnił, że uchwała zmieniająca uchyla dwa punkty w § 1 uchwały 
zmienianej: pkt 1 dotyczący ścieżki Pępowo – Krzekotowice, ponieważ projektanci 
sygnalizują, że prace nie zostaną ukończone w tym roku, przy czym pomoc w kwocie 150 tys. 
zł miałaby zostać zapisana w WPF i udzielona w roku 2025, oraz pkt 4 – 100 tys. zł, które 
planowaliśmy na wsparcie do powiatu na budowę chodnika w Skoraszewicach. Jak wyjaśnił, 
na ten moment rezygnujemy z tego wsparcia, a pieniądze przeznaczamy na wydatki w oświacie 
– na podwyżki dla nauczycieli. Zapewnił, że zadanie to zostanie zrealizowane, gdy tylko 
pozwolą na to możliwości finansowe gminy. 
Dyskusja – brak. 
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Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” i braku głosów „przeciwnych” – podjęła uchwałę 
nr LVIII/425/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LIV/394/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 
26 października 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

c) zmiany uchwały nr LIV/395/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 26 października 
2023 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu – projekt 
uchwały omówił wójt. Jak zauważył, jest to kolejna uchwała, gdzie wycofujemy środki 
z planowanych zadań – w § 1 pkt 2, czyli 40 tys. zł, które było zabezpieczone na wykonanie 
dokumentacji technicznej chodników w Skoraszewicach. Zapewnił, że zadanie to zostanie 
zrealizowane, gdy tylko sytuacja finansowa na to pozwoli. Kolejna zmiana dotyczy § 1 pkt 3, 
gdzie zwiększa się kwotę środków finansowych na przebudowę infrastruktury drogowej 
i pieszo-rowerowej na terenie gminy Pępowo do kwoty 2 404 677,21 zł, czyli o 250 tys. zł. 
Wyjaśnił, że to nie jest tak, że z jednych zadań zabieramy, a do innych dokładamy, ponieważ 
w tym wypadku chodzi o środki z promesy z Polskiego Ładu, natomiast środki, które pozostały 
na ścieżce pieszo-rowerowej na Cegielnię, przerzucamy za zgodą Banku Gospodarstwa 
Krajowego na budowę drogi powiatowej w Babkowicach, co pozwoli na wykonanie zjazdów 
do posesji oraz części chodnika. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę 
nr LVIII/426/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LIV/395/2023 Rady Gminy Pępowo z dnia 
26 października 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu – 
imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 

d) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2025 roku  – projekt 
uchwały omówił wójt. Wskazał, że uchwała ta jest następstwem uchwały nr LVIII/425/2024, 
czyli tej uchwały, która powoduje wycofanie środków w kwocie 150 tys. zł, i zabezpieczeniem 
ich na rok 2025 zgodnie z wnioskiem powiatu gostyńskiego, umotywowanym przedłużającymi 
się pracami projektowymi. 
Dyskusja – brak. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 
„za”, przy braku głosów „przeciwnych” oraz „wstrzymujących” – podjęła uchwałę nr 
LVIII/427/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2025 
roku – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego 
protokołu. 
 

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 2024-2033 – 
szczegółowe uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła skarbnik gminy Kinga Klozińska-
Antczak. Jak wyjaśniła, proponowane zmiany WPF na lata 2024-2033 są zgodne ze zmianami 
w budżecie na 2024 r., natomiast wynik budżetu jest deficytowy i po zmianach wynosi 
4 277 843,64 zł. 
Dyskusja – brak. 
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Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” i braku głosów „przeciwnych” – podjęła uchwałę nr 
LVIII/428/2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pępowo na lata 
2024-2033 – imienny wykaz głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do 
niniejszego protokołu. 
 

f) zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 – szczegółowe uzasadnienie do projektu 
uchwały przedstawiła skarbnik gminy Kinga Klozińska-Antczak. Jak wyjaśniła, proponuje się 
dokonanie zmian zarówno po stronie dochodów, jak i po stronie wydatków. 
Dyskusja: 
- Radny Ireneusz Matyla – odnosząc się do działu Kultura fizyczna zwrócił uwagę na wycofanie 
kwoty 15 tys. zł z zadania pn. Budowa studni do nawadniania stadiony sportowego w Pępowie. 
Przypomniał, że w poprzednich latach były robione badania i – z tego, co pamięta – stwierdzono, 
że odchodzimy od budowy studni, ponieważ na danym poziomie nie ma wody. Zauważył, że 
powracamy do tego tematu, a następnie wycofujemy środki ze względów oszczędnościowych. 
Zapytał, czy zostały wykonane ponowne badania. 
- Wójt – poinformował, że rozwiązanie zostało wypracowane po konsultacji z zarządem klubu. 
Wyjaśnił, że prowadzone badania dotyczyły studni stricte głębinowej i nie wykazały obecności 
wody, natomiast kolejne badania miały dotyczyć wód podskórnych oraz ewentualnej 
głębokości i wydajności źródła, a w dalszej perspektywie miałby powstać zbiornik na wodę, 
której używano by do podlewania murawy. Potwierdził, że wycofanie tego zadania z budżetu 
wynika z oszczędności. 
- Radny Zygmunt Gulcz – wytłumaczył, że podczas podejmowania wcześniejszych uchwał 
dwukrotnie wstrzymał się od głosu, ponieważ dotyczyły one wycofywania zadań 
inwestycyjnych. Zauważył, że w projekcie uchwały odnoszącej się do zmian w budżecie 
w wielu punktach również wycofujemy zadania inwestycyjne, które zostały zapisane 
w uchwale budżetowej podjętej w grudniu 2023 r. Wyjaśnił, że przyczyna tej redukcji nie jest 
lokalna, ponieważ pieniądze zostaną przeniesione na wydatki bieżące, dotyczące przede 
wszystkim wynagrodzeń w sferze oświaty, co zostało nam narzucone przez władze centralne. 
Zauważył, że na etapie kampanii wyborczej obiecano nauczycielom wysokie podwyżki na 
poziomie 30%, a następnie zrzucono to na gminy, które muszą w znacznej mierze realizować 
te podwyżki z własnych budżetów, co odbywa się kosztem zadań inwestycyjnych. Przekonywał, 
że jeśli taki stan rzeczy się utrzyma i będziemy rezygnować z inwestycji na rzecz wydatków 
bieżących, w końcu staniemy się tylko administratorami budżetu gminy, gdzie najważniejszą 
rzeczą będą wydatki bieżące. Zauważył, że w budżecie jest jeszcze wiele zadań inwestycyjnych, 
jednak większość z nich jest oparta na funduszach, które gmina otrzymała jeszcze od rządu 
sprzed 13 grudnia 2023 roku, po czym skonstatował, że dzięki temu mamy co robić, ponieważ 
tych zadań nie byłoby bez owego wsparcia. Zaapelował do premiera o zastanowienie się nad 
tym, co obiecał i wzięcie tego na swoje barki, ponieważ Rada Gminy zajmująca się wyłącznie 
wydatkami bieżącymi traci rację bytu – do tego wystarczy księgowość. Podkreślił, że 
nadrzędnym celem samorządu jest realizowanie zadań dla mieszkańców poszczególnych 
miejscowości, aby poprawiać komfort ich życia. Ponownie zwrócił się do premiera 
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o rekompensatę wydatków poniesionych w związku z podwyżkami dla nauczycieli, co 
umożliwiłoby samorządowi powrót do normalności i działanie w kierunku inwestycyjnym. 
- Wójt – podkreślił, że gmina ma plany inwestycyjne, co było widać w projekcie budżetu. 
Wyraził przekonanie, że prędzej czy później wrócimy do tych zadań, ponieważ nie zostały one 
„wyrzucone do kosza” – zostaną zrealizowane później. Odnosząc się do wydatków bieżących 
zapewnił, że wspólnie z p. skarbnik analizują budżet i muszą brać pod uwagę różne czynniki, 
takie jak koszty energii gazowej czy elektrycznej oraz koszty zakupu materiałów. Wyraził 
przekonanie, że sytuacja będzie się poprawiać, jednak nie nastąpi to od razu. Odnosząc się do 
kosztów oświetlenia i energii elektrycznej przypomniał, że w dalszym ciągu jesteśmy objęci 
tarczą ochronną, a za jakiś czas wydatki spadną, ponieważ podejmujemy działania 
w kierunku wymiany oświetlenia, ceny energii elektrycznej na giełdzie towarowej spadają, 
a ponadto prowadzimy rozmowy na temat zakupu „zielonej” energii, która jest tańsza. 
Odnosząc się do słów radnego Gulcza potwierdził, że masa zadań jest realizowana z promes, 
jednak każde z nich wymaga wkładu własnego rzędu 15-20%. Nadmienił, że przy zadaniu za  
3 mln zł 20% to 600 tys. zł, jednak warto z tego korzystać, ponieważ dofinansowania są 
znaczące, a nie wiadomo, jak będzie to wyglądało w perspektywie dalszych lat. Wyraził 
nadzieję, że dojdzie do reformy finansów samorządów i wydarzy się w tym zakresie coś 
„zdrowego”, co ułatwi planowanie dochodów. Przyznał, że otrzymywane wsparcie, subwencje 
rozwojowe dawały poczucie komfortu, natomiast teraz jest inna sytuacja. Wyraził przekonanie, 
że gmina sobie z tym poradzi. 
Na tym dyskusję zakończono. 
Rada Gminy Pępowo w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 12 głosami 
„za”, przy 1 głosie „wstrzymującym” i braku głosów „przeciwnych” – podjęła uchwałę nr 
LVIII/429/2024 w sprawie zmian w uchwale budżetowej na rok 2024 – imienny wykaz 
głosowań radnych oraz uchwała stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 
 
 W punkcie 10 – wolne głosy i wnioski – głos zabrali: 
- Radny Radosław Sobótka – zapytał, czy wiadomo już, kiedy zostanie rozstrzygnięty przetarg 
na naprawę drogi w Ludwinowie. Poinformował, że bardzo ciężko jest tamtędy przejechać, 
a minięcie się dwóch samochodów jest w niektórych miejscach niemożliwe. Przypomniał, że 
na poprzedniej sesji Rada przekazała pieniądze na ten cel. 
- Wójt – poinformował, że powiat jest na etapie przygotowywania przetargu na budowę tej 
drogi, co potrwa jeszcze ok. 1-1,5 miesiąca. Zastrzegł, że zabezpieczona kwota 
najprawdopodobniej okaże się niewystarczająca na cały odcinek, ponieważ w ubiegłym roku 
za kwotę 700 tys. zł zrobiony został nieco ponad kilometr. W tym roku skonsolidowana kwota 
wyniesie ok. 1,3-1,4 mln zł, ponieważ powiat dokłada trochę więcej, zatem powinno to 
wystarczyć na ok. 2, przy dobrym układzie przetargowym na 2,5 km; do zrobienia jest jednak 
więcej, przy czym 400 m jest po stronie gminy Piaski – i to jest najgorszy odcinek. Podkreślił, 
że jeżeli powiat wyrazi wolę współpracy i dostarczy towar,  gmina niezmiennie deklaruje swoją 
pomoc w naprawieniu drogi na odcinku, na którym nowy dywanik nie zostanie położony, 
a prace, wzorem ubiegłego roku, miałaby wykonać gminna ekipa techniczna. Nadmienił, że na 
odcinku znajdującym się na terenie gminy Piaski, prace powinny realizować służby z gminy 
Piaski. 



7 
 

- Józef Grobelny – poinformował, że przed sesją uczestniczył w Komisji Bezpieczeństwa 
i otrzymał zapewnienie od przedstawiciela powiatu, że zdaje sobie sprawę ze stanu drogi 
i że naprawa właśnie się rozpoczęła. Dodał, że nie zdążył tego osobiście sprawdzić i zapewnił, 
że uczyni to nazajutrz. 
- Wójt – podsumował, że od strony gostyńskiej drogi zawsze będą dziury, ponieważ na tym 
odcinku nie ma rowu, asfalt jest po prostu orany, a ścieki z kiszonki spływają na drogę, która 
nie ma prawa się utrzymać. Podkreślił, że rowy powinny zostać bezwzględnie odtworzone. 
Stwierdził, że odcinek ten nie znajduje się na terenie gminy Pępowo, jednak korzystają z niej 
mieszkańcy jadący do Gostynia. 
- Radny Zygmunt Gulcz – przypomniał o swoim wniosku formalnym do władz gminy, 
zgłoszonym podczas grudniowej sesji, a dotyczącym budowy placu apelowego i zmiany 
lokalizacji pomnika Powstańców Wielkopolskich w ramach trwającej rewitalizacji centrum 
Pępowa. Przekonywał, że dzięki realizacji tego pomysłu większość uczestników manifestacji 
patriotycznych znajdowałaby się na bezpiecznym terenie, co jest o tyle istotne, że nie sposób 
przewidzieć, jak będzie wyglądał ciąg komunikacyjny w tym miejscu za kilkanaście lat. Zapytał, 
czy jego wniosek został już rozpatrzony, w jakim gronie i czy zapadły już jakieś ostateczne 
decyzje. Nadmienił, że nie debatowano w tej sprawie na sesji Rady Gminy ani na komisjach. 
- Wójt – odpowiedział, że zasygnalizował ten temat w rozmowach z pracownicami Wydziału 
Rozwoju i z projektantem, ale pomysł ten nie spotkał się z dobrym odzewem. Stwierdził, że 
jeśli radny podtrzymuje swój pomysł i jest taka potrzeba, zorganizowane zostanie spotkanie 
robocze w terenie z udziałem przedstawicieli urzędu, autora PFU i projektanta ze strony 
wykonawcy, podczas którego przeanalizowano by, czy byłaby taka możliwość. Przyznał, że 
obecnie trudno dokładnie to zweryfikować, ponieważ obiekt jest wygrodzony płotem, co  
w pewnym sensie zamyka tę przestrzeń. Nadmienił, że sprawa wyglądała podobnie z wierzbą 
[przy pomniku] – po wielokrotnym obejrzeniu drzewa zdecydował, żeby złożyć wniosek 
o pozwolenie na jego wycinkę. Odnosząc się do kwestii pomnika poinformował, że w ocenie 
projektantów musi on stać frontem do drogi. 
- Radny Zygmunt Gulcz – oznajmił, że podtrzymuje swój wniosek. Poinformował, że przed 
złożeniem wniosku prześledził, jak zlokalizowane są pomniki historyczne i patriotyczne 
w ościennych miejscowościach i nie zawsze są usytuowane na skraju drogi, skierowane do 
drogi; mieszczą się one w różnych parkach, na placach, przy obiektach – nie ma jednej zasady. 
Z drugiej strony pomnik można skierować w stronę ul. S. Nadstawek, w stronę kościoła – i też 
będzie skierowany w stronę ulicy. Odnosząc się do sugestii z grudniowej sesji, jakoby pomnik 
skierowany frontem do drogi miał zaciekawić przejeżdżających, stwierdził iż kierujący 
samochodem w rejonie skrzyżowania dwóch dróg powiatowych, znajdując się w pobliżu kilku 
przejść dla pieszych, raczej nie zwróci uwagi na pomnik. 
- Wójt – przytoczył rozmowę z projektantem, który zapytał, ile spotkań w ciągu roku odbywa 
się pod pomnikiem. Przypomniał, że manifestacje w tym miejscu odbywają się 2 razy w roku 
– 3 maja i 11 listopada, a ich zabezpieczenie nie stanowi problemu. Ponownie zapewnił, że 
w najbliższym czasie odbędzie się spotkanie w terenie. 
- Radny Zygmunt Gulcz – zwrócił się do wójta z pytaniem, czy uważa, że Powstanie 
Wielkopolskie z roku 1918 to ostatnie powstanie wielkopolskie. 
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- Wójt – odparł, że tego nie wie, jednak życzyłby sobie, żeby było ostatnie. Przypomniał, że od 
2 lat toczy się wojna za wschodnią granicą Polski, zatem nie można udzielić jednoznacznej 
odpowiedzi. 
 
Na tym dyskusję zakończono. 
  

W punkcie 11 – w związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 
LVIII sesję Rady Gminy Pępowo. Poinformował, że około 20 marca odbędzie się ostatnia sesja 
w upływającej kadencji. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
  Protokołowała                                                           Przewodniczący 
 

        Jagoda Kowalewska                                                        Zenon Rogala 


